
 



LSF’s Bestyrelse 2023: Kontaktpersoner: 

 

Formand 

Peter H. Fosgerau 
Tlf.:2637 1904 

E-mail: formand@langaa-sf.dk 

  

 

Jan M. Madsen 

Næstformand 
Mobil 2961 0895 

E-mail:juniorformand@langaa-sf.dk 

  

 

Bjarne Bach 

Kasserer 

Mobil: +45 2169 9200 

E-mail: kasserer@langaa-sf.dk 

  

 

Ole Pilgaard 

Sekretær 
Tlf.: 8757 9090 

E-mail: sekretaer@langaa-sf.dk 

  

 

Ole Welling Hansen 

Webmaster 
Mobil: 4134 7664 

E-mail: webmaster@langaa-sf.dk 

  

 

Michael Dahl 
Bestyrelsesmedlem 

Mobil 2271 0964 

E-mail: dahl.mv@gmail.com 

  

 

Allan Seifing 

Bestyrelsesmedlem 

Mobil: 2678 0185 
E-mail: allanseifing@live.dk 

 

  

 

Kurt Einar Virring Sørensen 

Bestyrelsesmedlem 

Mobil.: 2041 6228 
E-mail: 

lodsejerrepraesentant@langaa-sf.dk 

  

 

Jørgen Nielsen 

Suppleant 

Mobil 2134 3438 
E-mail: joergennielsen@grundfos.com 

  
 Jesper Møller 

Suppleant 

Mobil: 4030 1069 
E-mail: jesper.moeller@outlook.dk 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

Fiskeribetjente 2023: 

Niels J. Hansen                                  
Bjarne Bach                                       

Morten Nielsen                                  

Peter H. Fosgerau                              
Jan Milling Kjeldmann Madsen        

Martin Velling Pedersen                    

Henrik Györkös                                  
 

Vandpleje og Bredpleje: 

Jan Milling Kjeldmann Madsen        
 

Hytteudvalg:  

Bjarne Bach  
 

Redaktør Optimisten: 

Ole Welling Hansen  
 

Lodsejerudvalg:  
Kurt Einar Virring Sørensen  

 

Juniorafdelingen:  
Jan Milling Kjeldmann Madsen  

 

Ørredfonden:  
Bjarne Bach  

  

Gudenåsammenslutningen: 
Peter H. Fosgerau 

 

Ferskvandsfiskeriforeningen: 
Bjarne Bach – Kasserer  

 

Det grønne Råd:  
Lars Kielsgaard Rasmussen  

 

DSF:  
Peter H. Fosgerau  

 

Arrangementsudvalg:  
Peter H. Fosgerau 

 

Båden:  
Bjarne Bach  

 

Reguleringsudvalg: 

Peter H. Fosgerau  
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Formanden har ordet! 
Tekst: Peter H. Fosgerau 

Kære medlemmer. Så er vi godt i 

gang med sæsonen 2023. Allerede den 

1. marts kom den første forårslaks på 

land. Jeg vil tillade mig at sige, hel-

digvis var det en af foreningens nye 

medlemmer, der startede ballet.  

Her kunne man så have håbet på, at 

det skulle være startskuddet på en rig-

tig fin forårssæson, med mange 

smukke laks på land? Men desværre 

har det indtil nu vist sig, at være noget 

af det ringeste forårsfiskeri længe set. 

I skrivende stund er der på Langå 

Sportsfiskerforeningsvand indmeldt 

31 stk laks, hvoraf de 8 er genudsat – 

ikke voldsomt imponerende. Hvad der 

er gået galt, det kan man kun gætte på. 

Jeg er bekymret over Gudenåens ge-

nerelle tilstand. Det er, som om der er 

mindre af det, der blot var der for få år 

siden. Der er ikke nær så mange abor-

rer, skaller osv. Det samme gælder an-

tallet af havørreder i Gudenåen samt i 

mange af tilløbene til denne. Som så 

mange gange før, så adresserer jeg no-

get af skylden til Tangeværket, men 

også til alle de andre faktorer, der 

presser fiskebestandene.  

De alt for mange skarv, et stigende an-

tal oddere samt fiskehejre, påvirknin-

ger fra diverse udledninger af kvælstof 

fra by og land. Det er som om, det 

hele lidt er gået i en slags ”dødsspi-

ral”?  

Jeg håber naturligvis, at det kan ven-

des, for ellers kan vi hurtigt blive en 

fiskeforening uden ret mange fangede 

fisk? Så tænk over hvad du hjemtager, 

vi er måske der, hvor alle fisk tæller i 

regnskabet? 

Havørred Østjylland har set dagens 

lys, eller det vil sige de første spæde 

skridt. Havørred Østjylland skal ses som 

en pangdang til det, vi kender fra Havør-

red Fyn. Man ønsker, der kommer flere 

havørreder i åen, fjorden og på kysten – til 

glæde for alle os lystfiskere. Man har af-

holdt møde med DTU Aqua, i Silkeborg. 

De har meddelt, at de nuværende udsæt-

ninger af havørred sagtens kan fordobles – 

hvilket vil svare nogenlunde til tidligere ti-

ders udsætninger.  

Personligt håber jeg, projektet får en 

plads, og det således kan blive en realitet? 

Dog mangler der stadig en væsentlig del, 

det er økonomien. Men hvem ved, måske 

lykkedes det, og der kommer måske flere 

havørreder igen? 

Der sker også noget ude på Randers fjord, 

således er der anlagt et stenrev, ude ved 

Udbyhøj. Her håber man at kunne skabe et 

levested til mange af fjordens dyr og fisk. 

I samme område har man også udplantet 

en hel del ålegræs, efter den samme me-

tode der er blevet brugt andre steder i lan-

det. Vi må håbe at denne gode indsats kan 

blive belønnet til glæde for os alle, og især 

naturen? Men skal det vedblive og bestå, 

så skal der altså styr på den udledning af 

kvælstof, der kommer fra forskellige er-

hverv.  

Den 19 juni afholder Foreningen til ned-

læggelse af Tange Sø en demonstration. 

Her har man mulighed for at bakke op om 

en løsning for Gudenåen, ved Tange. Man 

kan tilmelde sig på e-mail info@s-e-s.dk, 

der står, at tilmeldingen er bindende?  

Besøg evt. deres facebookside. Her er der 

yderligere beskrivelse.  

Samme dag udfører modsætningen, nem-

lig foreningen til Tange søs bevarelse, de-

res årlige lobbyarbejde, med besøg af den 

siddende miljøminister. Så om ikke andet, 

mailto:info@s-e-s.dk


så kan man vinke til Magnus og være 

sammen med ligesindede, der ønsker 

sig en god løsning for Gudenåen.  

Det tørre vejr er over os. Der trænger 

efterhånden alvorligt til at komme no-

get vand i bækkene samt diverse åer. I 

skrivende stund er der ikke skyggen af 

regn på vejrudsigterne – det må godt 

snart komme. Så med det i reminde-

ren, så til rygerne, tænk jer lige om en 

ekstra gang inden i smider et skod, en 

tændstik. Saml det op og tag det med 

hjem, vi vil ikke have en naturbrand.  

På vegne af bestyrelsen ønsker jeg 

alle medlemmer, samarbejdspartnere 

en god sommer. 

Knæk og bræk 

Peter Fosgerau, Formand Langå SF 

 

 

Repræsentative fangster i foråret 2023 

Havørreder: 

Morten Lasse Mortensen 

79,0 cm 6,4 kg 
Grå Zone Lilleåen 

 

 
Martin Velling Pedersen 

79 cm 6,4 kg 

Grå Zone Lilleåen 

Laks: 

 
Karsten Boddum Olesen 

93 cm  8,35 kg 
Grøn Zone Gudenåen 

 

 
Erik Hansen  

94 cm 7,68 kg 
Grøn Zone Gudenåen 



LSF’s Medlemskonkurrence 2023 
Fredag 25/8 kl. 1700 indtil   

lørdag 26/8 kl. 1600.  

Kortsalg på MobilePay 91885 inden konkurrencestart 

eller alternativt køb af deltagerbevis på Langå Camping 

fredag d. 25 mellem kl. 16 og 19 

Priser: Senior 50 kr. Junior 30 kr.  

Overskuddet går ubeskåret til LSF’s juniorer.  

Der er indvejning på Langå Camping  

fredag indtil kl. 20:00 og lørdag fra kl. 08:15.  

Der er mulighed for opbevaring af fisk på køl, dog skal fisken 

renses inden opbevaring!  

(Fisk, der er udenfor vinderchance, kan tages med hjem 

umiddelbart efter indvejningen)  

Præmier for over 15.000 kr.   

Præmielisten offentliggøres senest ved konkurrencestart   

Grillpølser og fadøl eller vand, kan også købes lige før, under 

og efter præmieoverrækkelsen.  

Vel mødt til årets medlemskonkurrence.   

Knæk og bræk  
 



Svær konkurrence i flot vejr 
Tekst: René Busk Billeder: Lystfisk.dk 

 
Intet mindre end 110 fiskeglade 

mennesker havde tilmeldt sig 

blanklakskonkurrencen og gjorde et 

ihærdigt forsøg langs åen. Lige fra kl 

06.00 da konkurrencen blev skudt i gang.  

Løbende dryppede der lidt meldinger ind 

om svært fiskeri, og endda også om få 

mistede fisk langs brinkerne, på vores 

dejlige å. 

Vi endte dog med at skulle vente helt 

indtil konkurrencens allersidste minutter, 

da Bjarke, kort før indvejningen lukkede, 

kom ræsende med konkurrencens flotteste 

- og eneste laks. 

93 cm og 7900 gram udløste derfor et 

gavekort på 7900,- og et stående bifald, 

fra alle de fremmødte. 
 

 
Vi endte dog med at skulle vente helt indtil konkurrencens 

allersidste minutter, da Bjarke, kort før indvejningen 
lukkede, kom ræsende med konkurrencens flotteste - og 

eneste laks. 

 
Efterfølgende blev der trukket lod om et 

gavekort på 5000,- hvor en frisk ung 

mand hjalp os med udtrækningen. 

 
Her blev Ib Waigner Andersen trukket - 

ikke nok med, at han på daværende 

tidspunkt allerede havde fanget 2 

forårslaks, så løb han nu også med 

lodtrækningspræmien. Den slags held er 

vidst kun de færreste forundt – lad os håbe 

han også spillede lotto i den periode. 

 

 
93 cm og 7900 gram udløste derfor et gavekort på 7900,- 

og et stående bifald, fra alle de fremmødte. 

 

 
Efterfølgende blev der trukket lod om et gavekort på 

5000,- hvor en frisk ung mand hjalp os med udtrækningen. 

 
Fra de 110 solgte deltagerbeviser, 

generede lystfisk.dk hele 16.500,-  

De penge vil blive doneret til udsætninger 

af flere fisk i åen, således at 2024 sæsonen 

forhåbentlig bliver endnu bedre! 

 



 

Herfra vil vi bare gerne takke alle 

deltagere, fremmødte, hjælpere og 

frivillige, der var med til at gøre dagen 

helt kanon – på trods af svære forhold. 

 

Repræsentative fangster i foråret 2023 

Laks: 

 
Christian Stigaard Kjeldsen 

89 cm 7,5 kg 

Grøn Zone Gudenåen 

 

Claus Weiland 

88 cm 7,2 kg 

Rød Zone Gudenåen 

 
Jørgen Nielsen 

89 cm 7,2 kg 

Grøn Zone Gudenåen 

 

 
Jørgen Nielsen 

89 cm 7,1 kg 

Grøn Zone Gudenåen 

 
Henrik Györkös 

89 cm 7,1 kg 

Grøn Zone Gudenåen 

 



Juniortur til Refsvindinge 
Tekst: Jan M. Madsen Billeder: Jan M.  Madsen 

 

I Pinsen kunne vi, efter coronapause på et 

par år, endelig genoptage vores årlige 

Junior-fisketur, til vores venskabsklub i 

Refsvindinge.  

 
Det er en tur, både juniorer og ledere, 

hvert år, glæder sig til. 

 

Vi fisker efter torsk, fladfisk, makrel, 

hornfisk, havørred og hvad, der ellers 

måtte finde vores agn - spændende.  

 
 

Vi fisker fra nogle større både med 100 hk 

motorer eller fra molen, hvis vejret er for 

farligt til at sejle i.  

 

Heldigvis har der kun været et år, vi ikke 

kunne sejle.  

 

Vi havde en super weekend, alle fangede 

fisk og fik fisk med hjem.  

 

 
Til september kommer Refsvindinge- 

lystfiskerlaug på besøg til en hyggelig 

weekend og fisker hos os .  

 

 
Tak for lån af de unge mennesker  

Mvh  

Jørgen og Jan. 

 



Gudenåkonkurrencen 2023
15/9 KL. 1600  til 16/9 KL. 1600

Store præmier til  de stø
rste

 

Laks og Havørreder. 

Særlig
 præmierække for 

juniorer.

Mulighed for Catch & Release

Konkurrencen udgår fra Bamsebo Camping
Hagenstrupvej 28, 8860 Ulstrup

Din total leverandør af udstyr til din yndlingshobby

Over 1000 kvm med fiskegrej

Messingvej 16
8940 Randers SV

Tlf. 2266 6812

H
O

VE
D

SP
O

N
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R

Priser for deltagelse:

Senior: 300,- 
Junior: 100,- 



 



 



GRØNopsparing
 - med ekstra høj rente

Spar op til grønne 
formål og opnå ekstra høje renter

Grønne formål: 
F.eks. varmepumpe, isolering, solceller, udskiftning af brændeovn, brint-, hybrid- eller elbil

www.spardjurs.dk  mail@spardjurs.dk



Tanker fra lænestolen. Foråret 2023 
Tekst: Ole Pilgaard 

Godtvejrsfiskeren 

 

Lad mig indrømme det med det samme. 

Jeg hader at fiske i regnvejr, blæst og 

kulde. Jeg gider heller ikke, når 

vandstanden har et niveau, så det er 

forbundet med risiko for liv og lemmer at 

nærme sig åen. Jeg er vist bare en gammel 

gnavpotte, der har brug for noget at 

brokke sig over. Nej, sådan tænker jeg 

egentlig ikke, at det forholder sig. 

 

Jeg er bare med årene blevet en udpræget 

godtvejrsfisker, så dette forår har budt på 

rigtig meget lænestolsfiskeri. Gamle 

udgaver af sportsfiskeren fra tider, der var 

engang, er blevet fundet frem fra 

gemmerne og studeret med undren og 

nysgerrighed. Eksempelvis kan man 

konstatere, at priserne på fiskegrej ikke 

har ændret sig sønderligt over de sidste 25 

år. 

En fluestang fra RST, som virkelig var 

topmærke, kostede dengang ca 6000 kr.  

Det er det samme, som Sagastang koster i 

dag – mærkeligt. 

 

Når jeg i skrivende stund betragter de 

fangstindberetninger, der er kommet på 

hjemmesiden, er der noget der tyder på, at 

enten er der færre fisk i åen, eller også er 

vi blevet flere ”skabsgodtvejrsfiskere” i 

foreningen.  

 

Det er i hvert fald et faktum, at marts var 

kold, der var meget vand i åen og 

fangsterne var meget få i både marts, april 

og maj. Så færre fisk og fiskere eller 

hvad? 

Er der nogen, der kender svaret 

 

Jeg havde egentlig lovet mig selv, at 

første del af sæsonen skulle helliges  

 

laksefiskeriet – det kom så ikke til at ske 

for gnavpotten og ”godtvejrsfiskeren” 

 

 

I maj, når anden del af sæsonen går i 

gang, bliver det nok bedre – så kommer 

jeg afsted – det satser jeg da på. 

Jeg har nemlig et projekt. Jeg vil gerne 

blive klogere på fluefiskeri i Blå Zone. 

Jeg ved, at Blå rummer mange fisk, men 

de har altid været svære at få i tale med 

fluen, for mig. 

 

Jeg har tænkt mig at forsøge Blå Zone 

med fluen, når vandet begynder at falde 

og klare efter en vandstigning, men det er 

f”””” irriterende, at vandet render så 

langsomt, og at bunden er så specielt 

farvet, så zonens vand altid forekommer 

brunfarvet. 

 

Det kalder jo på eksperimenter. Jeg er 

nødt til at eksperimentere med fart, dybde 

og størrelse på fluen.  

Det er årets udfordring, så bliv ikke 

overrasket, hvis jeg en gang imellem er at 

finde på Blå Zone med fluestagen i stedet 

for, som jeg plejer, at tåge frem og tilbage 

på Rød Zone. 

 

Jeg glæder mig til, at vejret for alvor viser 

sig fra den solrige og lune side, for så skal 

stangen luftes, så er der ingen 

undskyldninger, selv for en 

”godtvejrsfisker” – det skulle da lige være 

vinden. 

 

Er vinden i nord skal vi hjem til mor 

Er vinden i sønden gir det fisk i tønden 

 

Knæk og bræk til jer alle  

Vi skrives ved til vinter 

 

Ole Pilgaard 



Referat af generalforsamling tirsdag d. 21. februar kl. 19.00 i 

byrådssalen, Langå Kulturhus 
Tekst: Ole Pilgaard/Peter Fosgerau Billeder: Ole Welling 

 

Dagsorden og referat  

1. valg af dirigent 

Bestyrelsen foreslog Troels Miltoft, der blev 

valgt 

 

2. Formandens beretning 

Kære medlemmer, lodsejere og 

samarbejdspartnere. Det er nu godt et år siden, 

vi afholdt den sidste generalforsamling i 

Langå Sportsfiskerforening. Vi gentager da 

heldigvis succesen med, at kunne mødes 

ansigt til ansigt, lad det gerne fortsætte, også i 

tiden fremover. 

Mindeord 

Foreningen har desværre mistet tre 

medlemmer, der alle er afgået ved døden. Det 

drejer sig om: Per Juel Christensen fra 

Assentoft, Martin Aagaard fra Hammel 

samt Stig Asferg fra Randers. Æret være 

deres minde. 

Siden sidste generalforsamling er der som 

bekendt ikke sket den store udvikling omkring 

Tangeværket. Vandmagasinet ligger der 

endnu, og dæmningen spærrer stadig for 

Gudenåens frie løb. Man kan til stadighed 

undre sig over den manglende politiske vilje, 

til at få løste dette for Gudenåen, så 

ødelæggende et vandkraftværk. Der er jo 

nogen, der påstår, der skal findes en løsning i 

2024, men helt ærligt, så skal man se det, før 

man tror på det. 

Reguleringen af skarven har som vanligt kørt 

siden efteråret, dog tog det lidt tid, inden selve 

reguleringstilladelsen dukkede op. Da kulden 

kom i december, indtog skarven for alvor også 

åen. Reguleringsholdet og vores lodsejere 

gjorde en brav indsats, og der faldt en del af 

de sorte fugle. Reguleringen fortsætter 

naturligvis indtil den 31/5, hvor man skal 

indstille denne igen. Fra Danmarks 

Sportsfiskerforbund har man for alvor taget 

kampen op imod skarven. Man ønsker at 

kopiere modellen fra Fyn og gøre denne 

landsdækkende. Her er der tale om 

smoltvagter, hvor man fysisk sidder ved de 

vandløb, hvor der udsættes smolt, og 

bortskræmmer skarven. Det vigtigste er, at der 

kommer et øget fokus på dette enorme 

problem. 

I efteråret blev der afholdt kongres i 

Danmarks Sportsfiskerforbund. Der skulle 

vælges nye medlemmer til 

forbundsbestyrelsen. Gamle takkede af, og 

nye kom til.  

Det positive er, at der nu er en del kvinder 

med, det kan forhåbentlig være med til, at 

tiltrække flere kvindelige lystfiskere. Af dem, 

der takkede af, var blandt andre Morten 

Nielsen. Morten har i en del år været tilknyttet 

bestyrelsen i Langå SF samt 

forbundsbestyrelsen. Mortens helbred har 

desværre forhindret Morten i at fortsætte sit 

virke – her kan man virkeligt sige, at en 

ildsjæl har takket af. Herfra skal der lyde en 

stor tak for hjælpen og indsatsen. 

Ildsjæle har man altid brug for, uanset hvad 

man beskæftiger sig med? Det har vi også i 

Langå SF. Der skal bruges frivillige til mange 

forskellige opgaver, alt fra bred og vandpleje 

til bestyrelsen. En forening har svært ved at 

hænge sammen uden jer, der stiller op og 

giver en hånd med. Så sidder du med en ”indre 

ildsjæl” og gerne vil give en hånd med, så tøv 

ikke, vi har brug for jer.  

Det er desværre ikke en nyhed, at Dansk 

Center for Vildlaks halter rent økonomisk. Der 

er stigende udgifter til foder og strøm, der, 

som så meget andet, er blevet dyrere grundet 



den voldsomme inflation. Det sat sammen 

med, at man ikke kan få den reelle afregning 

for en laksesmolt, så går det hurtigt en vej. 

Laksene kan ikke endnu selv stå for en 

reproduktion, så derfor er udsætningerne 

fortsat nødvendige. Så gør det heller ikke 

sagen bedre, at man i Viborg kommune mente, 

at tilskuddet til udsætningerne helt skulle 

sløjfes? Heldigvis er de vistnok kommet på 

andre tanker? Der var en Borgmester, fra én 

kommune, der ringede til en anden 

Borgmester, fra en anden kommune. Måske 

det var det, det der hjalp? 

Riverfisher Gudenåen har, som navnet 

indikerer, også indfundet sig ved Gudenåen. 

Bestyrelsen i Langå SF har haft besøg af 

Kenny Frost. Kenny er manden, der til dagligt 

er talsmand/tovholder for dette kommunale 

projekt. Her havde vi lejlighed til, at få spurgt 

ind til alle de ting, man kunne være i tvivl om 

og meget andet. Kort fortalt, så går det ud på, 

at der udpeges to lokale guider. Disse er 

medlemmer af Langå SF. De får en aftale med 

bestyrelsen om tilladelse til guidning af 

lystfisketurister. De tre kommuner, der alle har 

en bid af Gudenåen nedstrøms Tangeværket, 

er Favrskov, Randers og Viborg. Hver er med 

i projektet sammen med de tre andre 

kommuner. 

Fiskeriet i 2022 har ikke just været 

imponerende i antallet af fangede fisk. Dog 

har størrelsen af de fangede Havørreder været 

imponerende. Således er der landet 2 stk. på 

den anden side af 10 kg, og en på over 9 kg. 

Det tror jeg faktisk ikke engang Karup Å har 

kunnet levere i den sæson, der nu ligger bag 

os. Der er altså store fisk i den der smukke 

Lilleå. Ved den sidste generalforsamling, blev 

det diskuteret yderligere begrænsninger for 

hjemtagelser af fisk – især havørreden. Vi 

oplever ikke, at der er mange, der hjemtager 

mange fisk. Jeg har tilladt mig at dykke lidt 

ned i foreningens fangststatistikker. Der er 3 

lystfiskere der hjemtager mere end 10 fisk. 

Det drejer sig både om Laks og Havørred. Jeg 

gentager, hvad jeg tidligere har sagt, at det er 

op til den enkelte lystfisker at overholde de 

regler, der er, men også at tænke sig grundigt 

om. Har jeg brug for fisken, eller skal den 

svømme videre? ”Vi kan hurtigt begrænse os 

op i et hjørne” det er det nemmeste, men at 

komme derfra er svært. Ordene stammer fra 

Kaare Manniche Ebert. Kaare er som bekendt 

ansat ved Sportsfiskerforbundet. Det er 

naturligvis ikke Kaares indstilling, at alt der 

fanges, skal aflives. Han henstiller til, at man 

tænker sig godt og grundigt om. Den eneste 

ting der er helt sikkert er, at man ikke skal 

pege fingre ad hinanden, det skaber bare mere 

splid og uro, for hvem har mest ret? 

Jeg håber, at der kommer en løsning på 

udlægning af skjulesten i Gudenåen således, at 

vi får flere standpladser til laksene, samt flere 

steder, hvor åens liv kan udfolde sig. Så længe 

vi skal blive ved med at være på bagkant med 

miljøet, er det sværere at opretholde det, der 

kunne minde om et nogenlunde fiskeri? For 

det man, som formand, frygter mest, er at 

blive formand for en forening uden fangede 

fisk.  

Havørredundersøgelsen er som bekendt 

afsluttet. Det sidste der mangler at blive 

offentliggjort, er resultatet af selve 

kameraundersøgelsen. Denne kommer senere 

på året. Jeg mener, det er ultimo juni 2023, her 

i Langå. Foreningen har her stillet med folk, 

der har passet vildtkameraerne. Det har været 

en stor og krævende opgave. Herfra skal der 

lyde en kæmpe tak for indsatsen. 

Årets forårskonkurrence efter de blanke 

forårslaks bliver heldigvis gennemført. Jesper 

Møller & CO har takket af, og opgaven er nu 

overtaget af en af vores gode 

samarbejdspartnere og sponsor, nemlig 

Lystfisk.dk i Randers. Jeg syntes, det er 

vigtigt, at denne konkurrence bliver videreført 

og dermed en god tradition. Det giver en god 

omtale og et vigtigt fokus på Gudenåen og de 

muligheder, der er her. Så tak til Jesper for at 

have været en del af initiativet til dette. 

Slutteligt vil jeg takke alle lodsejere, 

samarbejdspartnere og de frivillige, der alle 

har ydet en kæmpe indsats for Langå 

Sportsfiskerforening. Forhåbentlig kigger vi 



ind i en sæson, der giver et fornuftigt fiskeri 

henover hele året? 

På vegne af bestyrelsen i Langå 

Sportsfiskerforening 

Peter Fosgerau 

Formand 

Der var ikke kommentarer og spørgsmål til 

formandens beretning. Den blev modtaget 

med applaus 

   

3. Orientering fra juniorafdelingen 

(herunder aflæggelse af regnskab, 

udvalg og eksterne 

sammenslutninger) 

Bjarne Bach orienterede om juniorregnskabet 

Der har været stigende udgifter til el m.v. Der 

er dog stadig overskud. 

Ferskvandsfiskeriforeningen har sendt 

høringssvar til pligtudsætninger fra 

Tangeværket.  

 

4. Fremlæggelse af regnskab 

 Regnskabet blev fremlagt. Der er sket et fald i 

kontingentindtægterne. Der er stadig mere end 

600 medlemmer. 

Der er sket et fald i dagkortindtægterne. 

Bestyrelsen vurderer, at faldet hænger 

sammen med et fald i laksefangsterne i 

Gudenåen. Ventelisten er tømt. Der er et 

samlet overskud på kr. 155.000. Det er et fald 

på 30.000 i forhold til 2021. Der har i 2022 

været færre udgifter i foreningen, end i 2021. 

 

  

5. Orientering om budget og regulativ 

for fiskeriet 

Der er ikke rettelser i regulativet, der er 

offentliggjort i Optimisten.  

  

6. Fastsættelse af kontingent 

Bestyrelsen foreslår uændret kontingent for 

2024. 

Det blev vedtaget. 

  

7. Valg af bestyrelsesmedlemmer  

 

På valg 

Bjarne Bach        

Ole Pilgaard                 

Kenneth Nygaard Bertelsen    

Modtager ikke genvalg 

Jonas Vammen (udtrådt af bestyrelsen) 

   

 

Der var genvalg til Bjarne Bach og Ole 

Pilgaard. 

Som nyvalgt til bestyrelsen for 2 år 

Michael Dahl  

 

Som valgt til bestyrelsen for 1 år  

Allan Seifing 

 

8. Valg af 2 bestyrelsessuppleanter  

 

På valg 

Morten Nielsen     Modtager (ikke) genvalg 

Jørgen Nielsen       

 

Som suppleant til bestyrelsen blev Jesper 

Møller valgt. Der var genvalg til Jørgen 

Nielsen  

  

9. Valg af 1 revisor 

På valg 

Otto Pedersen           

Der var genvalg til Otto Pedersen 

  

10. Forslag til vedtægtsændring 

 Der var ingen forslag til vedtægtsændringer 

  

11. Indkomne forslag i øvrigt 

 Der var ingen indkomne forslag 

  

12. Eventuelt 

Poul Erik fortalte om en anden måde at lave 

vandløbspleje, som er blevet praktiseret i 

Kollerup bæk og Vivild bæk. 

Metoden har givet særdeles gode resultater.  

Der kan ses mere i facebookgruppen:  

Biodiversitet i Lilleåen. 

 

Henrik Györkös spurgte til et indsendt forslag. 

Forslaget vedrører regulativet og er derfor 

ikke behandlet som et indkommet forslag, da 

regulativet fastsættes af bestyrelsen og ikke af 

generalforsamlingen jævnfør foreningens 

vedtægter. 

Indlægget blev drøftet. 

Der blev opfordret til at en indføjet en 

hensigtserklæring i regulativet, i forhold til 

antal hjembragte fisk. 

 



 

 

Pokaler 

Så kom tiden til pokaluddeling. 

På årets Generalforsamling 2023 blev der, 

som det sidste punkt, uddelt pokaler fra sæson 

2022. 

 
Tre fangster var på tale: 
Havørred, Laks og Gedde 
 

 
Havørredpokalen 

En Havørred på 92cm og 10,30kg fanget den 25. juli af 

Morten Andersen. 

 

 
Laksepokalen 

gik til Ole Knudsen 97cm 10,30kg. Ole var ikke til stede. 

 

 
Juniorpokalen 

gik til Vilhelm Christian Fuglsang Hagensen, Gedde på 
79cm 2,82 kg. Vilhelms Bedstefar modtog pokalen. 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Forsidebille: Bjarne Bach. 

Junior aften (Torsdage) ved Møller-

engen. (Ingen nap). 

Nyttige oplysninger: 
 

Mindstemål og fredningstider:                       

 Cm Fra Til 

Havørred 40 31/10 1/3 

Bækørred 40 31/10 1/3 

Laks 40 31/10 1/3 

Sandart 50 30/4 1/6 

Helt 36 31/10 1/2 

Gedde 60 15/3 1/5 

Aborre 19   

Ål 45   

                                                                                                            

Fra den 1/11 til og med 28-29/2 er fiskeri for-

budt i Gudenåen. 
 
Fra den 1/11 til og med 31/3 er fiskeri  

forbudt i Lilleåen.                                          

                                                                        

Bådudlejning: 
 

 

 

 

 

 

 

Alu-jollen på trailer kan lejes 

For 200 kr. pr. dag + benzin 
 
Henvendelse til: 

Bjarne Bach 

Væthvej 51, 8870 Langå 

Tlf. 21699200 

E-mail: bjarne.bach@langaa-sf.dk 

LSF’s Post-adresse: 

Langå Sportsfiskerforening 

Væthvej 51, 8870 Langå 

E-mail: lsf@langaa-sf.dk 

Web: www.langaa-sf.dk 

 

Klublokale: 

Bredgade 4, 1. 8870 Langå 

(Kulturhuset Langå) 

 

 

 

 

 

Hytten: 

Langå Sportsfiskerforenings hytte, beliggende i et 

naturskønt område mellem Langå og Stevnstrup, 

direkte ved Gudenåen, kan lejes til favorable 

priser. Så hvis du/I har lyst til en lille ferie eller 

weekend ved Gudenåen, er I meget velkomne. 

Kan lejes af alle.  

Beskrivelse af hytten: 

Ny istandsat træhytte med el, vand, varme, nyt to-

ilet med bad, køleskab og kummefryser. 4 sove-

pladser. Anneks med 4 ekstra sovepladser, mulig-

hed for at slå telt op. 

Der er køkken med almindeligt køkkenudstyr og 

lamper, samt brændeovn og brænde klar til brug. 

Lejer skal aflevere hytten opryddet og gulvene fe-

jet. Slutrengøring 250 kr. samt el, bliver fratruk-

ket depositum.   

 

Henvendelse om leje: 

Se vores hjemmeside: Udlejning→Bestil leje af 

hytten. 

Eller mail: bjarne.bach@langaa-sf.dk 

Helst på mail af hensyn til betaling mv. 

Tlf.: 21699200 Bjarne Bach 

 

Periode: Pris: 
Depositum 

Renøring/el: 

Døgn (ej weekend)   350 400 

Mandag – torsdag 1000 500 

Fredag – søndag 1000 500 

1 uge mandag – søn-

dag 
1800 600 

Fra den 1/11 til 28-29/2 - 40% på lejen (fiskeri 

forbudt i Gudenåen). 

For Juniorforeninger medlem af DSF udstedes 

gratis dagkort til junior under 18 år, når forenin-

gen lejer sommerhuset. 

Halvdelen af lejen betales ved reservering. Rest-

beløb senest en uge før. Der kan købes dagkort i 

lejeperioden til de personer der er i  

hytten med 10 % rabat. 

 

Vigtige datoer: 

 

25/10-23: LSF junioraftener starter inde. 

31/10-23 2023 sæsonen slutter. 

02/11-23: LSF senior klubaftner starter. 
Husk LSF klubaftner torsdage i lige uger fra kl. 19 

mailto:bjarne.bach@langaa-sf.dk
mailto:lsf@langaa-sf.dk
http://www.langaa-sf.dk/
mailto:bjarne.bach@langaa-sf.dk
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